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M Ø D E R E F E R A T  16. JANUAR 2024 

Forum Odontologisk studienævn   

Møde afholdt Tirsdag den 9. januar 2024 kl. 9:00-11.00   

Sted Maersk Tårnet, lokale 7.15.149   

Referent Simone Wilken Kjær (LSEK)    
 
Deltagere  
Merete Markvart (studieleder), Johanne Kongstad (forperson), 
Karina Rømer (AUS), Pernille Munkebo Hussmann (AUS), Azam Bakhshandeh, 
Emil Jonathan Nitschke, Emil Schepelern Pedersen, Evan Al-Haider, Mette Juhl 
Wulff, , Sally Dabelsteen, Thomas Kleven, Tove Larsen, , Kasper Rosing  
 
Ikke til stede 
Anil Mehmet Huseyin, Annemette Lund Jeppesen, Ferial Rawan El Yassir, Furkan 
Ekiei, Rawan Jihad Younes, Majid Ghanei  

Referat  

• Godkendelse af dagsorden  
Dagsordenen blev godkendt.   
 

• Godkendelse af referat fra møde d. 13. december 2023 (Bilag)  
Referatet blev godkendt.  
 

• Fastlæggelse af kvotestørrelse for kvote 2 optag 2024 (Bilag)  
Punktet om fastlæggelse af kvotestørrelser for kvote 2 blev drøftet i 
studienævnet med henblik på godkendelse.   
 



 

SIDE 2 AF 3 Studienævnede drøftede med udgangspunkt i bilaget, hvorvidt man bør 
hæve kvote 2 optaget på odontologi i København fra 10 til 30 % fra 
sommeren 2024. Studieleder Merete fortalte, at hun har været i dialog med 
hhv. prodekan Jørgen Kurtzhals, sammenlignelige uddannelser og 
aftagerpanelet om ændringen af kvotestørrelsen, hvilket der er opbakning 
til.  
 
Formålet med at øge kvote 2 optaget er at nå ud til en bredere 
studentergruppe end i dag. Merete fortalte, at hun løbende er i dialog med 
Aarhus om deres kvote 2 optag på odontologi.   
 
Studienævnet godkendte indstillingen om at øge kvote 2 optaget fra 10 til 
30 % på bacheloren i odontologi. Der var også enighed i studienævnet om, 
at der er opbakning til det videre arbejde med at øge optaget til 50 % på 
kvote 2 på længere sigt.  
 

• Meddelelser ved studieledelsen (15 min.) 
Der var kommet en henvendelse fra viceinstitutleder på ICMM, som havde 
ønsket en sammenlægning af kurset i medicinsk genetik for hhv. medicin 
og odontologi. Denne henvendelse blev afvist, da der var forskellige 
niveauer i kurserne, og det blev vurderet, at man var for langt i processen 
med den nye studieordning for 2024.  
 
Studieleder Merete og forperson Johanne takkede de studerende, der ikke 
er genvalgt til studienævnet for deres arbejde og store engagement.  
 

• Godkendelse af overgangsordning og meritplan for studieordning 
2024 (30 min) (bilag)  
Under punktet blev overgangsordningen fra 2016 til 2024 
bachelorstudieordningen, samt meritplan for studieordning 2024 drøftet 
med udgangspunkt i bilaget med henblik på godkendelse. Studieordningen 
for 2024 træder i kraft 1. september 2024.  
 
Det er centralt, at de studerende ved, hvilke kurser de skal prioritere at 
blive færdige med på 2016 studieordningen, og at de kender processen for 
overgangsordningen. De studerende i studienævnet udtrykte, at de gerne 
vil hjælpe med at understøtte AUS med at kommunikere oplysninger ud til 
de studerende.  
 
Med udgangspunkt i bilaget drøftede studienævnet overgangsordningen og 
meritplanen, som blev godkendt.   
 



 

SIDE 3 AF 3 • Personsager (fortroligt punkt – separat bilag)  
Studienævnet behandlede og traf afgørelse i to personsager.  
 

• Eventuelt  
Der blev spurgt ind til, om der er juridiske begrænsninger i forhold til 
optaget af studerende på odontologi. Der er ikke krav om fx ren 
straffeattest på odontologi eller andre SUND uddannelser. Det blev drøftet, 
hvorvidt man kan lave det som et krav i forhold til visse former for 
kriminalitet, hvilket blev aftalt skulle undersøges nærmere.   
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